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Tienen, 25 januari 2016. 

 

Aan het College van Burgemeester en 
Schepenen van de stad Tienen. 
Stadhuis   / Grote Markt 27 
3300 Tienen 
 

 

Betreft  Herinrichting van de Viander en geplande werken 

 

Vanuit de Tiense milieuadviesraad willen wij graag nog deze standpunten i.v.m. de Viander 

ter informatie overmaken aan het college en de gemeenteraad. 

Wij waarderen zeer sterk de wil van het bestuur om dit park aantrekkelijker te maken en ook 

ecologisch op te waarderen . We danken ook het Regionaal Landschap Zuid Hageland voor 

zijn deskundige inbreng hierin. 

Er werden reeds een aantal herinrichtingen gepland en deels reeds uitgevoerd. 

Fase 1 met vooral de aanplantingen in het noordelijk deel van struiken, hagen en heggen, 

hoogstamfruitbomen en de aanleg van een bloemenwei, vlinderhoek en bijenwand werden 

reeds verwezenlijkt. 

Fase 2 behelsde de realisatie van een openluchtklas, plaatsing van informatieborden en 

aanpassingen aan de noordelijkste vijver (vroegere zwembad) en beperkte 

(proef)aanpassingen aan de middelste vijver. 

Momenteel loopt deze fase nog en dit voorjaar zal zeker de openluchtklas gerealiseerd 

geraken.  Daarentegen lopen de aanpassingswerken aan de genoemde vijvers vertragingen 

op.  Deze zijn voor het grootste deel toe te schrijven aan de problemen met de zuivering van 

het aangevoerde water en de lavabedden.  
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Gezien deze niet meer kunnen gerealiseerd geraken binnen de voorziene periode voor de 

provinciale subsidiëring, staan we achter de aanpassing van de plannen met voor dit 

kalenderjaar een grotere inzet op de openluchtklas en het pedagogisch project hier rond 

met naast meubilair en didactisch materiaal ook educatief speelmateriaal. 

We ondersteunen de visie om een fase drie (of 2b) te voorzien voor de volgende 2 jaar welke 

opnieuw zou kunnen in aanmerking komen voor subsidiëring door de provincie van een 

project voor verbetering van biodiversiteit door: 

- - versterking van de ecologische waarde van de noordelijke vijver door aanbrengen 
van water- en moerasvegetatie in de lavabedden en deels in de vijver zelf met 
mogelijk gebruik van kokosmatten. 

- - verbetering van de oevers van de middelste vijver met aanleg van vooroevers met 
een zone met moerasvegetatie en plaatsing van een aantal vlonders voor de 
hengelaars.  Dit zou dan beter op een grotere schaal gebeuren dan aanvankelijk 
voorzien.  Het zou de vijver visueel veel aantrekkelijker maken en ecologisch 
waardevoller.  Er zouden ook kansen zijn op natuurlijke verjonging van de 
visbestanden door het ontstaan van paaizones.  

Betreffende de paden staan we achter het idee van noodzakelijke verbeteringen.  De 

grintpaden zijn zeer onaangenaam en inefficiënt.  Wel vragen we dat dit op een wijze en in 

een mate zou gebeuren passend binnen een park en gradueel: 

- Met 1 hoofdas die zeer beperkt vervoer moet mogelijk maken en dit zeer limitatief 
voor onderhoud, leveringen (liefst kleinere bestelwagens) en noodinterventies.  De 
breedte aangepast aan bestelwagens en in een stevig materiaal liefst met vermalen 
natuursteen op een goede fundering. W e vinden 3 meter beton misschien niet 
nodig omdat er geen dagelijks verkeer nodig is.  Echt beton is voor ons niet welkom 
in een parkomgeving. 

- De andere paden kunnen smaller en in een lichtere versie van primair granulaat in 
een koffer waarbij de weg langs de oostkant van de zuidelijkste vijver ook nog wat 
breder kan uitvallen dan de andere paden. 

- Alle paden worden omwille van stabiliteit best afgeboord. 

Er is eveneens een noodzaak aan verbetering van de parkings in een gelijkaardig materiaal of 

met doorgroeitegels. 

Bij de planning van paden dient ook rekening gehouden met 1 aansluiting , enkel voor 

voetgangers met het anemonenproject. Fietsers kunnen via het afzonderlijk liggend fietspad 

langs de Hamelendreef aansluiten op het Reynaertspad. 

Qua verlichting staan we ook positief tegenover een vernieuwing van de bestaande 

armaturen op een energiezuinige wijze en met minimale lichtvervuiling.  Gevraagd wordt om 

hierbij rekening te houden met nachtdieren en een tijdsduur in te stellen zodat lichten niet 

nutteloos branden tijdens onnodige perioden. 

Alleen op de hoofdassen is verlichting gewenst.  Bij duisternis is er weinig of geen beweging 
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in het park en tenzij een speciale gebeurtenis is het park best dan gesloten.  Verlichting hoeft 

enkel langs de hoofdas, eventueel met bewegingsdedector. 

Bovendien dringen we sterk aan op een consequente handhaving betreffende de afspraken 

die reeds met gastorganisaties in het Vianderpark (clubs die gebruikmaken van bvb Viander-

Baden) werden overeengekomen en misschien beter opnieuw worden geëvalueerd. 

Initiatieven als bvb het plaatsen van bijkomende afsluitingen (als rond de petanquebaan) of 

privéfeestjes op eigen initiatief, kunnen niet. 

Verkeer met uitzondering van onderhoudsploegen en beperkte leveringen dient geweerd, 

onmogelijk gemaakt, door het plaatsen van hekken of voorzieningen waarlangs enkel 

geautoriseerden toegang kunnen hebben.  Wij vragen dat de handhaving hiervan 

onmiddellijk zou aanvangen.  Een efficiënt afsluitsysteem moet voorzien worden en 

opgenomen worden in het budget. 

We vragen dat ook geen fietsers zouden toegang hebben (tenzij personen met een 

beperking of bvb. toeristen met veel bagage..).  Degelijke en voldoende fietsstallingen zijn 

nodig aan de twee toegangen. 

We vragen ook dat de toegang door de groenploeg gebruikt op de locatie waar vroeger de 

papiercontainers stonden (zijde Bronstraat) ook op korte termijn zou ‘beveiligd’ worden om 

ook langs daar geen sluipverkeer mogelijk te maken. 

Betreffende de watervogels in het park vragen we een strengere toepassing van het 

voederverbod.  Beperking van voedsel zal maken dat minder wilde eenden in het park willen 

blijven.  We hopen wel op een ruimer aantal soorten als gevolg van de voorziene 

verbeteringen, maar dan wellicht met minder exemplaren.  Recent werden opnieuw een 

aantal barbarie-eenden afgezet in  de Viander.  We willen er wel op wijzen dat de wilde 

eenden beschermd zijn (tamme eenden en kruisingen kunnen eventueel weggevangen 

worden (?). 

Ook de versterking van de speeltuin wordt door milieuraad positief geëvalueerd.  We pleiten 

daarbij voor het nazicht en eventueel herstel of vervanging van de bestaande toestellen, en 

versterking met een natuurlijke en avontuurlijke speelhoek (met bvb. wilgentipi’s e.d.).  Dat 

kan ook kaderen in de huidige aanbesteding van het buitenklasproject.  

We hopen dat u deze voorstellen wilt onderzoeken en maximaal opvolgen. 

 
Met de meeste hoogachting, 
Namens de MAR, 
 
 Marcel Jonckers 
voorzitter 
 


